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Zápis ze zasedání 
Akademického senátu Fakulty humanitních studií  

Univerzity Karlovy 
dne 2. května 2024 

Přítomno: 
Varvara Borisova, Martin Heřmanský, Jan Horský, Tatiana Chavalková Badurová, Lucie 
Kalabisová, Michael Kralert (od 17.09), Matěj Krofta, Selma Muhič Dizdarevič, Arnošt Novák, 
Petr Pavlík (od 17.33), Markéta Pražáková Seligová, Jan Tuček, Ludmila Maria Wladyniak, Jana 
Wohlmuth Markupová, Karina Zamrazilová 
CELKEM PŘÍTOMNO: 15 

Omluveno: 
- 
CELKEM OMLUVENO: 0 

Nepřítomno: 
- 
CELKEM NEPŘÍTOMNO: 0 

Hosté: 
Dana Bittnerová (od 17.18), Pavel Himl, Karolína Horáčková, Jana Jeníčková, Tomáš Procházka 
(od 17.11), Věra Sokolová (od 17.18) 
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Návrh programu jednání: 

1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

2) Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 18. dubna 2024 
(předkládá předsednictvo) 

3) Návrh pravidel rozdělování institucionální podpory vědy a výzkumu na FHS UK v roce 
2024 
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

4) Stanovisko AS FHS UK k dílčí změně Vnitřního mzdového předpisu UK 
(předkládá předsednictvo) 

5) Informace děkanky 

6) Různé 

1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

J. Wohlmuth Markupová zahájila zasedání, uvítala všechny přítomné a vysvětlila, proč se 
předsednictvo na žádost proděkanky pro doktorské studium a koordinaci, J. Jeníčkové, 
rozhodlo zařadit na páté místo ještě jeden dodatečný bod. Následně o nově navrženém 
programu zahájila hlasování. 

Nový návrh programu jednání: 

1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

2) Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 18. dubna 2024 
(předkládá předsednictvo) 

3) Návrh pravidel rozdělování institucionální podpory vědy a výzkumu na FHS UK v roce 
2024  
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

4) Stanovisko AS FHS UK k dílčí změně Vnitřního mzdového předpisu UK  
(předkládá předsednictvo) 

5) Návrh na schválení nástupnického programu pro navazující magisterský studijní 
program Filosofie (N6101) 
(předkládá proděkanka pro doktorské studium a koordinaci J. Jeníčková) 

6) Informace děkanky 

7) Různé  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 
Hlasování: PRO:   13   

PROTI:   0 
ZDRŽELO SE:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje nově navržený program jednání.  
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2) Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 18. dubna 2024 
(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

J. Wohlmuth Markupová představila návrh zápisu, M. Heřmanský upozornil na překlep, který 
byl na místě opraven. J. Wohlmuth Markupová poté zahájila hlasování o schválení zápisu ze 
zasedání AS FHS UK konaného dne 18. dubna 2024.  

17.09 - k zasedání se připojil senátor M. Kralert, počet přítomných senátorů a senátorek se zvýšil na 
14. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 14 
Hlasování: PRO:   12  

PROTI:   0 
ZDRŽELO SE:   2 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání AS FHS UK konaného dne 
18. dubna 2024.  

3) Návrh pravidel rozdělování institucionální podpory vědy a výzkumu na FHS UK 
v roce 2024 
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a předala slovo proděkanovi P. Himlovi. Ten představil 
předložený dokument, který stanovuje principy rozdělení dotace na vědeckou činnost ve výši 
32 milionů korun, přičemž zmínil, že tato částka je pouze indikativní, protože podléhá 
schválení AS UK. Rozdělení prostředků je procentuální a je upraveno opatřením rektora. 
Konkrétní částky jsou uvedeny v předloženém materiálu, na místě však P. Himl zmínil, že 
velká část (63 %) se využívá na mzdové prostředky akademiků a akademiček, a to z toho 
důvodu, že vědecká činnost je vedle činnosti pedagogické součástí jejich pracovní náplně. 
Většina podpory tvůrčí činnosti se rozděluje prostřednictvím programu Cooperatio. Návrh 
pravidel je podobný variantě loňské a je bez větších změn. Konkrétní změny se týkají hlavně 
strategických priorit, které si stanovuje fakulta. 

Dále P. Himl zmínil periodické publikace, které fakulta vydává. K již existujícím (Dějiny – 
Teorie – Kritika a Lidé Města/Urban People) byla přiřazena Ročenka pro filosofii a 
fenomenologický výzkum. Upřesnil, že fakulta nemá z vydávání časopisů zisk, ale jsou zásadní 
pro rozvoj jednotlivých oborů. O 100 % se zvýšila podpora open access. Nově došlo k 
zavedení podpory projektové činnosti v externích grantových schématech, v rámci níž se 
vyplácí odměny za úspěšné granty. Odměna by měla platit i pro neúspěšné žadatele o grant, 
jejichž projekt měl dobré hodnocení  (odměna za práci na projektu). 

J. Wohlmuth Markupová poděkovala za představení a otevřela rozpravu. O slovo se 
přihlásila S. Muhič Dizdarevič, jež se zeptala, zda jsou principy rozdělování stejné jako v 
minulosti a zda tedy jediná věc, jež se měnila, jsou konkrétní sumy, což P. Himl potvrdil. J. 
Tuček ocenil zařazení open access do strategických priorit, ale navrhl ke zvážení možnosti 
vícezdrojového financování. Upřesnil, že v rámci univerzity je možné získat slevy či tokeny, a 
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navrhl spojení s ředitelkou Ústřední knihovny R. Římanovou. P. Himl potvrdil, že tato schůzka 
je plánovaná a uskuteční se pravděpodobně 29. 5. 2024 ve spolupráci s fakultní knihovnou. 

J. Horský se dotázal P. Himla na vydávání časopisu Historická demografie, na které dříve 
přispívala fakulta. O další spolupráci při vydávání časopisu, který vydává Etnologický ústav 
AV ČR, posléze začal jednat Z. Nešpor, nicméně v současnosti se fakulta na financování 
časopisu, který již vychází jen elektronicky, nepodílí, nad čímž vyjádřil lítost. Dotázal se, zda a 
jak toto jednání aktuálně probíhá. P. Himl odpověděl, že záležitost považoval za uzavřenou a o 
zájmu se na vydávání dále podílet nebyl zpraven.  

J. Horský rovněž upozornil na opakovaná zamítnutí žádostí o podporu zahraničních stáží 
některých studujících doktorského programu Obecná antropologie a zeptal se, zda by se dal 
jejich výjezd, pokud zbydou finanční prostředky, zpětně dotovat či refundovat, když stáž 
absolvovali a zaplatili si ji sami. P. Himl uvedl, že o financování rozhodují grémia a vedení do 
tohoto procesu nechce zasahovat. Ponechává si pouze poslední slovo v rámci provizorií, kde 
je omezený rozpočet. Dále P. Himl dodal, že bohužel neví, zda a jak by se výjezdy daly 
refundovat zpětně.  

V. Sokolová doplnila, že grémia jsou nezávislá, ráda by s nimi však vedla diskuzi o 
rozdělování příspěvků na vědu a výzkum. Nabízí se například možnost vytvořit doktorandský 
či konferenční balíček. D. Bittnerová dodala, že souhlasí s tím, aby studující doktorského 
studia jezdili na stáže, ale domnívá se, že by se v tomto směru měli obracet zejména na 
zahraniční oddělení, které spravuje různé programy, které podporují mobilitu.  

17.33 - k zasedání se připojil senátor P. Pavlík, počet přítomných senátorů a senátorek se zvýšil na 15. 

M. Heřmanský pro P. Himla doplnil, že studující doktorského studia dostávají přiznané 
účelové stipendium. Z případně zbylých financí to možné je, je však otázkou, jak probíhá 
rozhodování. P. Himl reagoval, že si není jistý, zda se z Cooperatia dají hradit stipendia, která 
se financují ze stipendijního fondu. V případě výzkumných a jiných cest doktorandů a 
doktorandek je možné uzavřít prostřednictvím Oddělení pro vědu a výzkum dohodu, že 
náklady budou proplaceny, ne však přes stipendium. 

J. Wohlmuth Markupová následně uzavřela debatu a zahájila hlasování o návrhu pravidel 
rozdělování institucionální podpory vědy a výzkumu na FHS UK v roce 2024.  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 15 
Hlasování: PRO:   15  

PROTI:   0 
ZDRŽELO SE:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje Návrh pravidel rozdělování institucionální podpory 
vědy a výzkumu na FHS UK v roce 2024.  
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4) Stanovisko AS FHS UK k dílčí změně Vnitřního mzdového předpisu UK 
(předkládá předsednictvo) 

J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a uvedla, že se předsednictvo rozhodlo využít možnosti 
zaslat k tomuto návrhu Legislativní komisi UK stanovisko senátu, neboť se jedná o téma, 
které bylo na zasedáních několikrát probíráno. Dále uvedla, že se mění zejména mzdové 
tarify, které by měly být společné na celé univerzitě.  

V. Sokolová dodala, že změna navazuje na kohezní balíček 800 milionů korun od MŠMT 
na dorovnání rozpočtů podfinancovaných univerzit a fakult. UK by v případě rozdělení financí 
získala 150 milionů korun. Kohezní balíček je však podmíněný tím, že univerzity musí mít 
sjednocené mzdové tarify, což UK dosud neměla. Dále V. Sokolová uvedla, že panuje velká 
snaha o jednotnou domluvu, mzdový tarif a jeho návrh totiž představuje jediné možné řešení. 
Mzdové tarify na FHS UK jsou víceméně stejné jako univerzitní, přesto budou roční fakultní 
náklady vyšší o přibližně 9 milionů korun. V případě odečtení odměn a osobních ohodnocení 
či příplatků by se deficit snížil na 3,5 milionu korun. Výše kohezního balíčku jednotný mzdový 
tarif pokryje, návrh počítá s tím, že by naše fakulta z kohezního balíčku získala cca 6 milionů 
korun. V. Sokolová se bude snažit držet mzdové tarify na vyšší úrovni, FHS UK tedy podporuje 
snahu o dohodu a kompromis, který bylo podle ní mezi bohatšími a podfinancovanými 
fakultami obtížné nalézt.  

Dále proběhla diskuze ohledně příplatků, výše osobního ohodnocení, rozdělování financí 
či mzdových tarifů neakademických pracovníků a pracovnic fakulty. Následně AS FHS UK vzal 
předložený návrh na dílčí změnu na vědomí. 

5) Návrh na schválení nástupnického studijního programu pro navazující 
magisterský studijní program Filosofie (N6101) 
(předkládá proděkanka pro doktorské studium a koordinaci J. Jeníčková) 

J. Wohlmuth Markupová předala slovo J. Jeníčkové, podle níž tento návrh AS FHS UK 
projednává proto, že FHS UK provozovala program Erasmus Master Mundus 
(EuroPhilosophie), v němž stále studuje jeden student, a institucionální akreditace tohoto 
studijního programu zanikne k 31. 12. 2024. Studujícímu je však zapotřebí umožnit 
dostudování, ovšem na FHS UK není pro tento obor stanoven nástupnický program. Situaci 
však lze vyřešit tím, že jako nástupnický program bude schválen program Deutsche und 
französische Philosophie.  

J. Wohlmuth Markupová poděkovala za představení a otevřela debatu. P. Pavlík se 
dotázal, na jak dlouhou dobu se akreditace prodlužuje, respektive zda má tento úkon nějaké 
časové omezení. J. Jeníčková upřesnila, že se studujícímu neprodlužuje maximální doba studia 
a změna tedy bude platit po dobu jeho dostudování.  

J. Horský doplnil, že AS FHS UK nic neprodlužuje, ale pouze schvaluje nástupnictví. M. 
Pražáková Seligová se dotázala J. Jeníčkové, proč tento studijní program neměl stanovené 
nástupnictví již dříve. J. Jeníčková odpověděla, že tento program spadal pod Erasmus Mundus 
a byl vyučován ve spolupráci s partnerskými univerzitami, které však již tyto programy 
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nevyučují. Dotyčný studující splnil podmínky stanovené pro českou univerzitu, FHS UK jej tak 
nemůže vyloučit pro nesplnění studijních podmínek. 

J. Wohlmuth Markupová zahájila hlasování o návrhu na schválení nástupnického 
studijního programu pro navazující magisterský studijní program Filosofie (N6101).  

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 15 
Hlasování: PRO:   15  

PROTI:   0 
ZDRŽELO SE:   0 

USNESENÍ:  AS FHS UK souhlasí s ustanovením studijního programu Deutsche und 
französische Philosophie (N0223A100010) s jazykem výuky němčina jako 
nástupnického studijního programu pro navazující magisterský studijní 
program Filosofie (N6101), obor Deutsche und französische Philosophie 
(Europhilosophie) (6101T030). 

6) Informace děkanky 
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

J. Wohlmuth Markupová otevřela bod a předala slovo děkance V. Sokolové, jež seznámila 
přítomné s tím, že: 

• Proběhl Studentský Majáles. V souvislosti s tím V. Sokolová poděkovala studentským 
senátorům, senátorkám a studentskému spolku Studenti FHS, jmenovitě M. Kroftovi a 
L. Kalabisové, za reprezentaci fakulty. 

• Harmonogram akademického roku je v přípravě. Měl by být stejný jako loni, celkem 
bude 13 týdnů výuky v zimním i letním semestru, přičemž mezi koncem zimního a 
začátkem letního semestru bude volný týden. Děkanský den, který obvykle připadá na 
Zelený čtvrtek, bude vyhlášen na pátek 2. 5. 2025, protože státní svátky v roce 2025 
připadají většinově na čtvrtek, což by příliš zasáhlo do čtvrteční výuky. 

• Proběhlo setkání k chystané územní studii. V. Sokolová ujistila přítomné, že vedení FHS 
UK se bude snažit hájit zájmy fakulty, a v případě, že by senátoři a senátorky měli 
jakékoli podněty, bude je ráda diskutovat. 

• Dále se V. Sokolová vyjádřila k propalestinské demonstraci, jež se konala v den 
zasedání, 2. 5. 2024, mezi budovami FHS UK a Kolejí a menz UK. Sama byla na 
demonstraci  přítomna a snažila se s protestujícími vést dialog. Hlavní organizátoři 
podle ní nebyli studujícími Univerzity Karlovy. Přítomným sdělila, že respektuje právo 
na vyjádření vlastního názoru, avšak poté, co demonstrující zranili jednoho studenta, 
který je ubytován na kolejích, což považovala za nepřijatelné, byla akce okamžitě 
ukončena. V. Sokolová dodala, že se snaží o důsledné vytváření prostoru pro vzájemný 
dialog a smysluplnou pluralitní a akademicky vedenou diskusi, což ovšem nebyl případ 
této akce. 
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S. Muhič Dizdarevič poděkovala V. Sokolové za vhodné řešení situace. V. Borisova dodala, 
že k územní studii má k dispozici brožuru s výsledky participativní studie zpracované 
fakultním spolkem Asambláž, mapující potřeby zaměstnanců a studujících MFF a FHS UK, 
kterou vedení ráda poskytne. 

7) Různé 

P. Pavlík připomněl, že dne 3. 6. 2024 proběhne další akce organizovaná iniciativou Hodina 
pravdy, a požádal o šíření této informace. 

 

Protože další příspěvek do diskuze nezazněl, J. Wohlmuth Markupová poděkovala přítomným 
za účast a zasedání ukončila. Příští zasedání proběhne 6. 6. 2024.  

 

 

Zapsala: Bc. Karolína Horáčková 

 

Přehled schválených usnesení: 

607. AS FHS UK schvaluje nově navržený program jednání. 

608. AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání AS FHS UK konaného dne 18. dubna 
2024. 

609. AS FHS UK schvaluje Návrh pravidel rozdělování institucionální podpory vědy a 
výzkumu na FHS UK v roce 2024. 

610. AS FHS UK souhlasí s ustanovením studijního programu Deutsche und französische 
Philosophie (N0223A100010) s jazykem výuky němčina jako nástupnického studijního 
programu pro navazující magisterský studijní program Filosofie (N6101), obor 
Deutsche und französische Philosophie (Europhilosophie) (6101T030). 

 

 

 

Za správnost: Mgr. Jana Wohlmuth Markupová, Ph.D. 
(předsedkyně AS FHS UK) 


	Zápis ze zasedání
	Akademického senátu Fakulty humanitních studií
	Univerzity Karlovy
	dne 2. května 2024

